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PROCES – VERBAL 
Încheiat cu ocazia Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal 

Tîrgu-Mureş din data de  26 aprilie 2012 
 

 
 

S-a prezentat Sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local 
municipal Tîrgu-Mureş  din data de  29 martie  2012. 

 
La şedinţă sunt prezenţi 19 consilieri locali. Absentează domnii consilieri Kolozsvari 

Zoltan, Makkai Grigore, David Csaba şi Ceontea Călin. 
Dl. consilier Sita: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să deschid 

lucrările Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş din data de 26 aprilie 2012. 
Avem 23 de puncte pe ordinea de zi, plus 13 puncte în regim de urgenţă, pe care le aveţi 

în mape.  
Înainte de a vota ordinea de zi, în primul rând vreau să vă întreb pe dv. dacă doriţi să 

interveniţi cu unele probleme cotidiene ale municipalităţii. 
Dl. consilier Loghin: - domnule primar, domnilor consilieri, am primit sesizări de la un 

grup de cetăţeni din cartierul Tudor, respectiv Asociaţia de proprietari nr. 132, blocul din str. 
Infrăţirii nr.1, de la Favorit. Câteva dintre aceste persoane sunt prezente aici la şedinţă, dânşii ne-
au contactat şi ne-au expus probleme întâmpinate, se plâng de managementul defectuos care-l face 
preşedintele de asociaţie, şeful de bloc, persoanele care gestionează problema financiară implicit. 
Dânşii se plâng datorită faptului că facturile de utilităţi sunt peste aşteptările lor şi am înţeles că au 
depus către primărie o adresă nr. 14510  din 2 aprilie 2012, la care nu au primit un răspuns. 
Solicităm în scris o informare despre situaţia blocului de pe str. Infrăţirii nr.1, plus un răspuns la 
această adresă. Dânşii doresc dacă se poate să revoce din funcţie conducerea asociaţiei de 
proprietari. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, profit de agitaţia dv. ca să vă dau un răspuns 
pe măsură. Am înţeles că sunt o serie de reprezentanţi din blocul respectiv, dar mai mult pentru 
domnul consilier care probabil că doar experienţa mai scurtă în consiliu şi vreau să fie o clarificare 
foarte exactă. Primăria nu are nicio legătură cu relaţia contractuală între cetăţenii din bloc şi 
conducerea asociaţiei. Asta se face după o lege, legea locuinţei, legea condominiului, înţelegerile 
respective locale, nicio legătură nu are cu poliţia. Răspunsul nostru este formulat, e pe traseu, dacă 
aveţi nelămuriri legate de administrare sau management defectuos, vă puteţi adresa direct Poliţiei, 
Parchetului, DNA-ului, PNA-ului, jandarmilor, Protecţiei consumatorilor şi toate instituţiile 
statului care sunt chemate să apere cetăţeanul împotriva unor abuzuri sau împotriva unor nereguli 
sau chiar fapte penale. Singurul lucru care ne putem implica noi, în momentul în care hotărârea 
locatarilor în procent de peste 50% hotărăsc  adunarea generală privind o analiză şi schimbarea 
eventual a conducerii, ne anunţaţi pe noi, fără niciun fel de drept de intervenţie, doar observatori. 
Asta e legea. Dacă cineva crede că orice nemulţumire din bloc primăria este obligată sau are o 
cădere legislativă să o facă, se înşeală. Regret pentru oamenii care au nelămuriri, dar vă rog 
frumos, Protecţia consumatorului, poliţia, puteţi să faceţi sesizare, oricum răspunsul nostru este în 
termen, săptămâna aceasta primiţi răspunsul şi regret că nu vă puteţi înţelege. 
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Dl. viceprimar Maior: - doresc să luaţi în considerare o cerere  pe care am discutat-o cu 
dl. Bako privitor la ONG-ul Hifa. Ei sunt primii pe listă care ar trebui să primească sediu de la SC 
Locativ SA, există un spaţiu care ar putea să fie dat acestei organizaţii, urmează ca luna viitoare, 
eu v-aş ruga, în pauză vă prezint despre ce este vorba şi dacă consideraţi luna viitoare în şedinţă, 
să votăm. După pauză, în principiu, iar luna viitoare în şedinţă de consiliu să votăm. 

Dl. consilier Bakos: - am o întrebare, din presă am aflat că Zilele târgumureşene vor 
avea loc cu o săptămână înainte de alegerile locale. Nu ştiu dacă este material informativ pe 
această tematică în mape, de regulă intră anumite hotărâri cu privire la acest eveniment, cel mai 
important eveniment al oraşului. Am o oarecare reţinere ca în cea mai crâncenă luptă dintre 
partidele politice să ţinem acest eveniment, care este un loc în care oamenii se regăsesc, se destind, 
e o sărbătoare. Tocmai poate din neglijenţa noastră a consiliului, pică în cea mai crâncenă 
perioadă. Eu aş propune să amânăm cu o săptămână după alegerile locale.   

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, campania electorală nu e decât o campanie 
electorală, nu e nicio bătălie crâncenă. Bătălie crâncenă poate fi numită de unii care într-adevăr 
văd altfel de manifestare într-o campanie electorală. Noi nu avem nicio preocupare suplimentară 
în această campanie, deoarece  aşteptăm nota. Nu aşteptăm nici CEC-uri în alb, nimic, decât nota. 
Aşa că vă garantez, cel puţin ca în fiecare an, vor fi zilele oraşului aşa cum trebuie să fie. 
Calitatea, în schimb, a oamenilor politici, mi-e foarte greu să o anticipez. Zilele oraşului vor fi 
întotdeauna aşa cum aţi votat dv. Vă promit că vor fi zile în care veţi fi în decenţă şi eleganţă. 
Populaţia este cea care trebuie să fie satisfăcută şi nu oamenii politici. Oamenii politic, la toamnă. 
Până atunci să nu aveţi nicio problemă că lucrurile vor fi bine făcute.  

Dl. consilier Loghin:  - referitor la zona centrală, am fost contactat de anumiţi 
proprietari din zona centrală care se confruntă cu mai multe probleme, dar cea mai interesantă care 
mi s-a părut şi vreau să o expun, este situaţia asupra căreia am făcut o adresă pe care am rugat 
secretariatul să o distribuie în vederea mai multor servicii din cadrul primăriei. Este problema 
parcului Unirii, situat în Piaţa Unirii din Tîrgu-Mureş, zona maternităţii vechi. 

Deşi reabilitat nu de foarte mult timp, el se prezintă azi într-o stare dezastruoasă fiind 
neglijat total: bănci distruse, coşuri de gunoi deteriorate, mobilier degradat, spaţii de joacă 
vandalizate, iluminat deficitar, arbori netoaletaţi. Parcul este situat în linie dreaptă la aproximativ 
200 metri de Primăria Tîrgu-Mureş, vis-a-vis de Administraţia bazinală „Apele române”. Spaţiul 
verde amenajat în faţa acestei instituţii este într-un contrast izbitor faţă de parcul maternităţii. O 
altă problemă o reprezintă şi faptul că acest parc este folosit de diverşi cetăţeni, în special de 
tineret, ca o extensie gen terasă de vară a restaurantului McDonald's. Consumatorii urcă pe str. 
Artei, se opresc în acest parc şi consumă în mod necivilizat produsele achiziţionate, iar restul, 
ambalaje, sticle, le aruncă pe jos. Doresc să evidenţiez faptul că în acest parc, pe lângă problemele 
expuse mai sus se petrec mai ales în sezonul cald, anumite acte şi fapte antisociale, care pot avea 
un impact deosebit de grav asupra utilizatorilor de bună credinţă a acestei locaţii, respectiv copii, 
parcul fiind mai ales  un loc de joacă şi recreare. Mai multe persoane, respectiv părinţi şi bunici 
care însoţesc copii în parcul de joacă au găsit în jurul gropii de nisip ace de seringă, prezervative 
utilizate, cioburi de sticlă, lucruri ce evidenţiază gravitatea problemei expuse. Ca şi sugestie, 
alocarea unor fonduri din bugetul local 2012 pentru reabilitarea parcului, refacerea aleilor, redarea 
utilităţii estetice a spaţiului verde, mobilier urban, iluminat public sporit. De asemenea, 
monitorizarea cu camere video a acestui parc, problemă care s-a mai dezbătut şi în trecut; 
monitorizarea parcului de către Poliţia voluntară, Poliţia locală sau chiar naţională; asigurarea unei 
patrule care să supravegheze zona în permanenţă; posibilitatea încheierii unui parteneriat între 
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Primăria Tîrgu-Mureş şi A.B.A. Mureş, societatea care deţine contract de pază non-stop, cu 
atribuţii şi în întreţinerea spaţiilor verzi aferente. 

Dl. consilier Sita: - din câte ştiu eu, noi avem un plan pentru reamenajarea parcurilor, în 
acest sens vă poate răspunde dl. viceprimar. 

Dl. viceprimar Maior: - vis-a-vis de monitorizarea cu camere, v-aţi abţinut la material. 
Poliţia voluntară aţi votat-o prin abţinere. De unde să punem poliţişti voluntari dacă nu aţi votat? 
Contract de pază – Apele Române, când fac o licitaţie, nu pot să facă pentru domeniul public, fac 
pentru domeniul lor.  

În ceea ce priveşte parcul, el intră în amenajare în maxim 10 zile. Am pornit cu zona 
centrală şi dacă aţi văzut Piaţa Teatrului, florile şi tot ce am pus în Piaţa Teatrului, eu cred că 
suntem în grafic. Mai mult, de vineri până marţi vom termina în totalitate tot ce înseamnă trotuare 
fără tăiat de arbori şi vreau pe această cale să le mulţumesc celor care s-au implicat, d-nei arhitect 
şef,  fata d-lui viceprimar Csegzi, cât şi câţiva colegi din comisia de urbanism. Deci, terminăm 
asta, după care urcăm pe partea din dreapta la parcul de care discutăm. Ca şi prognoză, puteţi să le 
spuneţi că în maxim 30 de zile vor avea şi pază, de altfel, noi în toate parcurile reabilitate avem şi 
pază, este BS Guarding cu nr. de telefon, continuăm reabilitarea parcurilor din Dâmbu, Mureşeni, 
suntem în grafic. Mai am o sugestie, tot oamenii au făcut lucrul acesta, rugămintea mea ar fi ca în 
momentul în care ieşiţi afară în stradă, încercaţi să şi identificaţi persoane care distrug spaţiile, 
fiindcă nu noi le distrugem, ci tot unii oameni. 

Dl. consilier Benedek: - eu cred că colegul Bakos nu a fost bine înţeles în privinţa 
Zilelor târgumureşe. Ştim foarte bine că aceste zile, cel puţin în ultimii 20 de ani au fost la 
sfârşitul lunii iunie. Acum doi ani am luat hotărârea să fie la începutul lunii iunie. 

În anul acesta există acest eveniment de alegeri, care sigur că unii pot interpreta că se 
poate folosi toată chestia pentru a face campanie. Eu am întrebat-o pe doamna, dacă avem 
contracte care eventual ar influenţa organizarea acestor zile târgumureşene, atunci putem accepta. 
În rest, nu văd de ce avem nevoie de aceste discuţii în plus, pentru că în ultimii 20 de ani au fost la 
sfârşitul lunii iunie.  În aceste condiţii eu insist să ne gândim la acest aspect, dacă nu ar fi mai bine 
ca în acest an zilele târgumureşene să fie ţinute în aceeaşi perioadă  cum a fost 20 de ani. 

Dl. consilier Sita: - după cum ştim, s-a schimbat data zilelor târgumureşene la insistenţa 
şcolilor, fiindcă ea BAC-ul.  Dl. Balint a propus să nu se mai ţină la sfârşitul lunii iunie din cauza 
festivităţilor de absolvire şi perturbării procesului de învăţământ de sfârşit de an şcolar. 

Dl. consilier Balint: - într-adevăr aşa este, se organizau în Cetate anumite spectacole, iar 
în şcoli copii stăteau la probele orale. Şi atunci am insistat dacă pe viitor nu s-ar putea organiza 
toamna aceste zile ale oraşului. 

Urmează o perioadă foarte încărcată pentru licee, intrăm în faza finală a evaluărilor, după 
1 iunie pregătirea examenului de bacalaureat. Ceea ce am vrut să solicit şi să semnalez, conform 
regulamentului la probele scrise de Bacalaureat dar şi la probele orale, se va introduce 
supravegherea sălilor cu camere de supraveghere. Vă daţi seama că şcolile nu-şi pot permite să 
achiziţioneze atâtea camere, şi atunci, ca şi anul trecut, eu v-aş ruga, domnule primar, să ne ajutaţi, 
sub formă de împrumut să luăm aceste camere.  

Dl. viceprimar Maior: - referitor la contractele încheiate cu ocazia Zilelor 
târgumureşene, întâmplarea face că în general am semnat contractele cu străinătatea, pentru că pe 
ei trebuie să te bazezi. Edda, Zanzibar, împreună cu dl. director Gasparik de la Teatrul Naţional 
căruia vreau să-i mulţumesc, opera din Beijing, Opera din Italia, Opera din Franţa, Opera Koven 
Garden - proiecţie Tosca, Angela Gheorghiu invitată de onoare venită tot prin Teatrul Naţional, 
Holograf, Iris, toate invitaţiile trimise, cred că ar fi o greşeală. 
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Dl. primar Florea:- domnilor consilieri, vă fac o propunere decentă, haideţi să hotărâm 
în consiliul local, pentru că sunteţi oameni politici, în perioada Zilelor târgumureşene să cerem 
decenţă partidelor să nu se manifeste. Eu vă dau în scris că nu voi lipi afişe şi nu voi face gesturi 
care să tulbure liniştea târgumureşenilor. Nu aş avea de ce şi ar fi păcat să fac un obicei prost din 
zilele oraşului, vă rog anunţaţi-vă fiecare candidaţii şi nu e nici un fel de problemă. Cel puţin 
arătăm o responsabilitate din consiliul local. Dacă ne luăm după politicieni, aduceţi-vă aminte că 
zilele alegerilor locale, puteam să riscăm să nu mai facem anul acesta. Manualul electoral în 
Tîrgu-Mureş în ultimii 20 de ani, vă oferă posibilitatea  să vedeţi că cu cât s-au pus mai multe 
afişe şi s-au dus mai multe daruri acasă, cu atât au pierdut mai mult. Putem discuta peste 10 zile 
din nou subiectul, pentru că este vorba şi despre Cetăţenii de Onoare şi distincţiile Pro Urbe care 
în acest an o să vedeţi că variantele merită să fie discutate. 

Dl. consilier Matei: - referitor la acest aspect cu zilele oraşului, nicidecum nu se poate 
discuta despre ele în partea a doua a lunii iunie, întrucât aşa cum am decis încă de anul trecut, 
perioada aceea este foarte aglomerată şi noi, faţă de anul trecut, anul acesta avem în jur de 7 mii de 
copii implicaţi în examenul de bacalaureat. 2 mii sunt picaţi din anul trecut. Dacă acum facem 
nişte zile înainte sau în timpul bacalaureatului, vom avea ceea ce nu dorim. 

A doua problemă legat de camere, examenul de bacalaureat, conform metodologiei se va 
desfăşura cu supraveghere video. Este metodologie şi trebuie să o respectăm, e o problemă de 
logistică pe care trebuie să o rezolvăm, am găsit înţelegere anul trecut acum apărând încă 2500 de 
elevi faţă de anul trecut în plus, sigur că avem nevoie de supliment de camere video. Le vom 
rezolva. 

Dl. consilier Bakos: – propun să se interzică afişajul de tip electoral în zonele în care se 
desfăşoară activităţi cu ocazia Zilelor târgumureşene. Măcar noi cei care suntem în consiliu să ne 
angajăm că vom respecta. Nu ar fi prima hotărâre care reglementează activităţile de tip electoral. 

Dl. viceprimar Maior: - şi ar mai fi o problemă: s-ar putea ca unii colegi să nu mai fie 
în consiliul local. Şi atunci nu ar fi păcat  ca în ultimul an, după 4 ani de mandat, să nu iasă să se 
întâlnească cu târgumureşenii de zilele oraşului? 

Dl. consilier Sita: -  supun la vot ordinea de zi propriu-zisă, plus materialele în regim de 
urgenţă. 

Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Informare privind aplicarea Legii nr. 17/2000 pentru asistenţă socială a persoanelor 

vârstnice, republicată: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului Municipiului Tîrgu Mureş, 

pentru anul 2012: 
Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Dl. consilier Pui: – la o privire atentă se observă că 8 milioane de lei la taxe şi clădiri şi 

2 milioane la sere. Dacă poate cineva să spună, ce se achiziţionează cu 2 milioane de lei? 
Dl. viceprimar Maior: - pentru parcuri, amenajări, alei. Mai mult, la sere este nevoie de 

centrală termică, de reamenajare interior.  
Dl. consilier Sita: - vă rog să puneţi în comisii aceste întrebări. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
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Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre  privind actualizarea organigramelor şi statelor de funcţii aferente 

Aparatului de specialitate al Primarului şi ale unor servicii publice din subordinea Consiliului local 
al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  2 abţineri (Loghin L., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A., dl. Todoran Liviu Emil 

Nicu să aprobe documentele referitoare la punctele de pe Ordinea de zi a şedinţei Adunării 
Generale a Acţionarilor ordinare a S.C. Compania Aquaserv S.A. din data de 21.05.2012, conform 
convocatorului şedinţei: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  3 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acordarea acceptului de înfiinţare a unor consorţii şcolare: 
Dl. consilier Sita: - la acest material există varianta a II-a pe care o supunem la vot. 
Dl. consilier Peti: - pare o propunere foarte interesantă şi merită să o analizăm în 

amănunt. În schimb, am rămas stupefiat că unii conducători ai acestor unităţi de învăţământ, 
obligă şi îşi asumă obligaţii fără să aibă la bază decizia consiliilor de administraţie din unităţile de 
învăţământ. Nu au avut nici un fel de implicare în luarea acestor decizii, vorbesc în primul rând în 
calitate de părinte a trei copii. Din moment ce se ia o decizie deasupra capului meu ca şi părinte, 
ca  şi copiii noştri să fie transferaţi între unităţile de învăţământ, fie grădiniţe sau unităţi şcolare, eu 
în toamnă, în calitate de părinte înscriu copilul la o grădiniţă şi mă trezesc după 2 luni de zile că 
este transferat la o altă grădiniţă, fără acordul meu. În al doilea rând, în calitate de părinte care e şi 
membru în consiliul de administraţie, ar fi trebuit să-mi expun părerea în acest sens, dar directorii 
acestor unităţi de învăţământ nu au socotit necesar să organizeze o întâlnire în consiliul de 
administraţie şi acolo, după o dezbatere cu argumente pro şi contra, să se ia o decizie  foarte bună. 
Al treilea lucru, aceste contracte de consorţiu sau de parteneriat au fost semnate şi ştampilate fără 
să fie completate cu elementele cele mai importante ale acestor colaborări, de exemplu, în ce 
condiţii poate ieşi din acest consorţiu un membru al acestui consorţiu. Al doilea, ce drepturi şi 
obligaţii au unităţile de învăţământ. Eu nu înţeleg aceşti conducători, manageri, care au o 
responsabilitate uriaşă în această societate, să-şi asume obligaţii, să semneze fără completarea 
tuturor articolelor. În consecinţă şi în concluzie, propun respingerea materialului. 

Dl. consilier Matei: - aş dori să nu creăm confuzii,  să fim suficienţi de expliciţi, dvs. 
aveţi şi calitate de jurist şi să explicăm lucrurile aşa cum sunt. În conformitate cu art. 62 din Legea 
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educaţiei naţionale, aceste consorţii sunt parteneriate contractuale care se referă la mobilitatea 
personalului didactic, utilizarea în comun a bazelor materiale existente, respectiv la lărgirea 
oportunităţilor de învăţare oferite de sistemul de învăţământ, nicidecum la ceea ce aţi spus că ne 
putem trezi peste o zi cu copilul la o altă grădiniţă sau la o altă şcoală. În municipiul Tîrgu-Mureş 
s-a solicitat înfiinţarea a trei consorţii. La nivelul judeţului Mureş fiinţează şi s-a solicitat aviz de 
oportunitate  la 32 de asemenea consorţii. Probabil v-aţi pus semn de întrebare în momentul în 
care aţi văzut că Gimnaziul „Liviu Rebreanu” face un contract sau un parteneriat contractual cu 
şcoala din Măgherani. Nu e nicio problemă, nu-şi pierd calitatea de personalitate juridică, nu se 
mută elevii dintr-o parte în alta, în schimb, există un model conform Ordinului Ministrului nr. 
5488, model de contract cadru, unde şi celălalt aspect la care v-aşi referit este  foarte bine 
clarificat. Vă citez „încetarea consorţiului şcolar, desfiinţarea cu acordul părţilor sau încetarea de 
drept”. Probabil nu aţi văzut acest contract cadru care se încheie între unităţile de învăţământ. 
Administraţia locală, pe lângă avizul de oportunitate al Inspectoratului, trebuie să dea un aviz. 
Acest aviz desigur nu se poate da, nici inspectoratul nu poate da aviz de oportunitate atâta timp cât 
consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ nu cad de comun acord şi nu încheie între 
ele acest contract de parteneriat, cu clauze, obligaţii şi sarcini. Eu văd ca o parte pozitivă, 
referindu-mă la două aspecte: baza materială şi resursa umană, la profesori. Au posibilitatea să 
mai schimbe opinii, păreri, au posibilitatea să vadă că o unitate de învăţământ este utilată, dotată, 
face performanţă, pe când cealaltă nu. În situaţia aceasta, la schimbul reciproc de opinii obligă şi 
pe cei care la ora actuală stau liniştiţi la Măgherani, Suplac, Ogra sau altundeva, îi trezesc puţin la 
realitate, că şcoala se face altfel de cum credem noi. Eu nu văd nimic care să influenţeze 
activitatea la nivelul clasei, respectiv efect negativ asupra copilului. 

D-na consilier Roman:- eu nu o să fac referire la oportunitatea de a se înfiinţa aceste 
consorţii, pentru simplul motiv că fiecare dintre noi suntem membri în consiliile de administraţie  
ale unităţilor de învăţământ şi ar trebui să ştim deja această oportunitate dacă tot facem parte din 
respectivele consilii de administraţie. Ce vreau eu să precizez este următorul fapt: datorită faptului 
că o parte dintre colegii noştri au ridicat semne de întrebare în comisii tocmai legat de faptul că 
acel proiect de contract era pentru unui colegi zis lacunar, chiar dacă e prevăzut de ordinul de 
ministru, am spus să mergem pe varianta II care spune înfiinţarea în principiu, aprobarea în 
principiu, şi cu o motivaţie în care contractul respectiv să fie adus din nou în atenţia consilierilor 
locali pentru a vedea exact care sunt obligaţiile de ambele părţi. Ca idee doar, ca om care face 
parte dina ceste consilii de administraţie şi mă şi duc la şedinţe, îi ţinem în loc dacă nu le dăm 
acum posibilitatea să se desfăşoare. Ulterior, când vrem să le spunem că nu fac un act de calitate 
în educaţie o să spună că nici noi nu le-am dat ceea ce aveau nevoie pentru a porni aceste 
consorţii. Oricum, respectivele contracte, completate individual pentru fiecare consorţiu în parte, 
va fi adus. Asta am discutat cu d-na Cioban şi a confirmat că aşa se va întâmpla. 

Dl. consilier  Sita: - îmi pare rău că un material atât de nesemnificativ pentru consiliu, 
comportă atâtea discuţii. 

Dl. consilier Peti: - mulţumesc pentru informaţii, dar aş dori două lucruri. Şi dvs. 
domnule inspector general, cred că sunteţi de acord cu mine, să respectăm regulile democraţie şi 
să credem în aceste principii. După părerea dv., nu ar fi fost normal să se consulte şi consiliul 
profesoral care este în primul rând afectat de aceste consorţii şi consiliul părinţilor? 

Dl. primar Florea: - dar cine a hotărât fără să-i întrebe? Veniţi cu nişte provocări la care 
cu greu te poţi abţine. Cine a hotărât peste capul lor? Noi cunoaştem problema de învăţământ şi 
dv. veniţi cu nişte explicaţii care stârnesc hilaritatea, la un moment dat. Cine a hotărât fără să fie 
de acord profesorii sau corpul lor? 

Dl. consilier Peti: - există indicii că s-au luat aceste decizii deasupra capului lor. Dar nu 
aceasta este tema. Eu argumentez pe principii generale.  

Al doilea lucru, noi, în calitate de părinţi dorim ce e mai bine pentru părinţii noştri şi ne 
alegem unităţile de învăţământ pe baza educatoarelor şi învăţătorilor care predau acolo. Eu nu sunt 
de acord ca peste 2 zile să se schimbe educatoarea de la grădiniţa unde eu am înscris copilul exact 
pentru educatoarea respectivă. Este vorba despre principii, nu de altceva. 
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Dl. consilier Benedek: - probabil că aici nu s-au înţeles anumite lucruri. Se face un 
consorţiu. Care este argumentul că sunt aceste şcoli sau grădiniţe? Care o să fie structura lor pe 
viitor? Ce structură administrativă? 

Dl. consilier Sita: - eu, când am văzut acest material, am spus că l-a făcut o minte foarte 
odihnită din Ministerul educaţiei, dar atât e de încurcat materialul, e un material larg, e numai în 
principiu, îl supunem la vot şi vedem ce se va întâmpla mai departe. 

Dl. consilier Benedek: - am încercat să spun nişte lucruri, nu e nicio problemă dacă nu e 
nevoie, dacă e atât de nesemnificativ, de ce trebuie să votăm noi aceste lucruri? 

Dl. primar Florea: - am asistat şi nu am  văzut nici un consilier, eram cu dl. Matei la o 
dezbatere  a Inspectoratului împreună cu directorii, în timpul vacanţei, pentru ceea ce înseamnă 
viziunea lor despre noua problemă a învăţământului. Vreau să vă spun că profesorii şi directorii 
din Tîrgu-Mureş erau preocupaţi pentru aceste schimbări. A fost una din lucrările simpozionului, 
care se mula exact pe acest material, posibilitatea ca şcolile să poată să colaboreze încât o 
experienţă pozitivă într-un liceu sau într-o şcoală să poată fi similar aplicată într-un liceu sau altă 
şcoală. 

In ce priveşte mediul rural faţă de mediu urban, nu mai are rost să comentăm, fiindcă toţi 
copii din Corunca, Sîngeorgiu, sunt la Tîrgu-Mureş, nu-i vedeţi pe acolo. În esenţă în asta constă, 
nu e nici un motiv de îngrijorare, dar în momentul în care nu citiţi materialele, se creează 
suspiciuni asupra unui material, se creează această mare confuzie şi eu din respect faţă de munca 
inspectorului şef şi a celor care se ocupă de problemele învăţământului, vă spun că nu reprezintă 
nimic; amânaţi-l, că e mai simplu aşa dacă nu citeşti, să amâni un material, dar 6 luni nu-l mai poţi 
promova. Dacă nu se citeşte materialul şi vedeţi că prin corespondenţă se pot face o serie de 
materiale ale consiliului local, dar în excepţia cititului, nu puteţi.  

Dl. viceprimar Maior: - propun amânarea materialului. 
Dl. consilier Sita: - supun la vot amânarea  proiectului de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Proiectul de hotărâre a fost amânat. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării imobilului situat în Municipiul Tîrgu 

Mureş, Piaţa Trandafirilor, nr. 59: 
Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  4 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Csegzi S., Peti A.) 
(Nu au votat domnii consilieri Matei D. şi Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru şi 4 abţineri. 
Dl. consilier Bakos: - nu ştiu în ce măsură sunt în cunoştinţă de cauză cei din executiv, 

legat de acel imobil, şi la comisie am vrut să întreb, dar până la urmă nu am ajuns departe. Eu ştiu 
că este în stare foarte avansate de degradare, şi intenţiile celor care vând sunt ambigue. Nu ştiu în 
ce măsură sunteţi în temă. 

Dl. viceprimar Maior: - referitor la imobil, vreau să vă spun că nouă ni s-a cerut dreptul 
de preempţiune, puteam să ni-l exercităm, ne-au făcut ofertă clară vis–a-vis de primărie, am fost la 
faţa locului, este în centrul oraşului 100 mii euro, partea din faţă este pe două nivele, e adevărat că 
partea din spate este mai, dar gândiţi-vă că noi vindem cu 3 mii euro metrul pătrat în centru, iar 
aici îl cumpărăm la 20 euro sau 15 euro. Era o prostie să-l lăsăm la altcineva. 
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Dl consilier Pui: - am înţeles că preţul e mic, merită, dar să nu uităm că acum câteva luni 
era un spaţiu cu frizeria, am căutat să o vindem, ca şi consiliu,  şi dacă există o strategie cu această 
clădire. 

Dl. viceprimar Maior: - v-am răspuns indirect, odată ce vinzi cu 3 mii euro metrul 
pătrat şi nu ţi-l cumpără nimeni, noi hotărâm cu 3 mii sau 10 mii şi cumpărăm cu 20 euro sau 10 
euro metru pătrat, mai bună strategie nu văd. 

Dacă tot ar fi să vorbim de strategie, cred că cel mai bun loc pentru ce am cumpărat şi 
putem gândi în viitor, să facem o librărie cu bibliotecă, cu internet-cafe sau ceva acolo foarte 
frumos, să facă primăria, cred că ar fi de viitor lucrul acesta. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către S.C. Diamant S.R.L. a terenului în 

suprafaţă de 14,84 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş în vederea realizării unei căi de acces 
la demisolul spaţiului comercial: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate şi a Caietului de sarcini 

pentru licitarea terenurilor aparţinând domeniului public al Municipiului Tîrgu Mureş în vederea 
amplasării unor construcţii provizorii pentru comercializare de carte şi presă. 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
D-na consilier Roman: - am un amendament referitor la acest material, ştiu că au fost 

foarte multe discuţii pe marginea acestui material, e a treia sau a patra oară când ajunge în plen, 
cred că în cele din urmă s-a găsit o formulă care să mulţumească toate părerile din consiliu local 
pe această temă şi aş face următorul amendament  care înainte de plen cred că l-am mai discutat şi 
anume, toate spaţiile care sunt în centrul oraşului pentru vânzarea de carte şi presă, prin faptul că 
le cerem acelora care vor câştiga licitaţia să se conformeze imaginii pe car am avut-o şi noi în 
comisii, să facem astfel încât vreme de un an de zile, societăţile respective să nu trebuiască să 
plătească la primărie redevenţa pentru concesiunea respectivă şi dacă nu mă înşel şi partea de 
impozit care le revine, astfel încât să-şi poartă drămui  fiecare bănuţ pe care-l fac din vânzarea de 
carte şi presă, în investiţia pe care trebuie să o facă pentru respectivul chioşc; şi 6 luni graţie, în 
sensul în care nu, „dacă mâine câştigă licitaţia, nu de poimâine să trebuiască să amplaseze 
chioşcul”. Să aibă 6 luni de graţie în care să poată organiza pe zona de amplasare şi 12 luni în total 
în care să nu plătească. 

Dacă aţi fi de acord cu această variantă care cred că este ok pentru toate părerile 
exprimate până acum. 

Dl. viceprimar Maior: - ce vorbim de centrul oraşului este în felul următor. Ei care 
sunt în centrul oraşului au drept de preempţiune, aveau 5 ani de zile, le dăm 10 ani, aveau o taxă – 
îi scutim pe un an de zile de taxă şi o jumătate de an au timp să-şi ridice construcţia. În acea 
jumătate de an lăsăm o portiţă în care ei pot veni din nou la consiliul local să spună că au bani sau 
nu au bani, cum pot să facă, se mai pot adapta. Dar haideţi să-i punem în legalitate, că ar fi cea mai 
mare prostie să continuăm cu ei aşa. Vorbim numai de cei din centru. Restul, nu trebuie să şi le 
schimbe, dar să intre în legalitate. 

Dl. consilier Peti: - din păcate, aşa cum observaţi şi dv. activităţile culturale nu sunt 
profitabile în zilele noastre şi noi primăria şi consiliul local avem responsabilitatea ca încă cu 
puterile noastre să susţinem cât mai mult aceste activităţi şi în concret, şi comercializarea cărţilor 
şi revistelor. Din păcate, eu data trecută am solicitat şi o variantă de lucru, cu protocol de 



  9

colaborare cu aceste societăţi care funcţionează aici în Tîrgu-Mureş şi asigură locuri de muncă 
târgumureşenilor, iar veniturile realizate  rămân în municipiul Tîrgu-Mureş şi nu sunt destul de 
subliniate aceste  criterii, să încercăm să găsim o formulă, o soluţie, în care să-i menţinem în 
oraşul nostru şi în consecinţă, dacă nu există acest material, propun amânarea. 

Dl. consilier Benedek: - propunerile, amendamentele propuse, reprezintă un lucru 
pozitiv, este un pas înainte ca să rezolvăm. Nu ştiu cum putem asigura dreptul de preempţiune 
pentru acei oameni care au aceste posibilităţi să lucreze, sunt angajaţi zeci de oameni la ei, ce se 
întâmplă cu aceşti oameni? Cum înţelegem să realizăm dreptul de preempţiune? Varianta a doua 
care, colegul nostru a propus această variantă de colaborare cu aceste firme mici care sunt din 
Tîrgu-Mureş, sunt ale noastre şi cumva ar trebui să venim în ajutorul lor. 

Dl. consilier Sita: - doamna roman a propus nişte înlesniri, domnul Maior, la fel, ţinem 
cont şi de aceste propuneri, cred că se poate supune la vot şi să se demareze. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri care acum probabil că o faceţi cu scop 
electoral de sunteţi îngrijoraţi de forţa de muncă din Tîrgu-Mureş, vă rog să mergeţi la Consiliul 
judeţean să vedeţi cum ţopăie firmele, nu din România, ci din alte locuri. Domnule Peti, cu 
dedicaţie în mod special. Vedeţi şi laptele de la producătorii necăjiţi din Tîrgu-Mureş, de unde se 
aduce. Dacă faceţi o analiză corectă, într-adevăr o să aveţi cui să vă adresaţi cu aceste lucruri chiar 
cu susţinere. Toate proiectele mari ale judeţului, nu există o firmă din Tîrgu-Mureş să lucreze. 
Acum, în ce priveşte încurajarea firmelor din Tîrgu-Mureş, eu mi-am asumat-o de câţiva ani buni; 
cunoscând şi legislaţia internaţională, şi normativele europene şi nicidecum să pari deplasat sau de 
o manieră excentrică. 

Întâlnirile pe care o să le avem cu oamenii de afaceri din Tîrgu-Mureş, cărora le-am 
recomandat consorţiile care trebuie să le facă – ceea ce nu vă place dv. dar într-o lume 
concurenţială singura soluţie a firmelor din Tîrgu-Mureş este ceea ce noi le oferim deja de ani de 
zile, scutiri sau reduceri de impozite, dar dacă ele sunt capabile să se adune şi să constituie 
consorţii, atunci într-adevăr pot reuşi. Pentru că nu poate să-i  bată la cheltuieli indirecte. La 
cheltuieli indirecte pot fi mult mai buni decât alţii din alte părţi, dar acest lucru se face cu 
delicateţe, întâlnindu-te cu ele şi discutând. A spune doar într-o şedinţă de consiliu că trebuie să 
dăm la, vă rog recomandaţi pentru că cine lucrează în Tîrgu-Mureş cred că are posibilitatea să 
vadă că nu prea lucrează din alte părţi. Sigur, probabil că au ajuns ei la înţelepciunea de a fi 
corecţi, de a-şi declara profitul clar şi de a nu umbla cu dedesubturi. Dar vă rog, recomandarea să 
o faceţi cu foarte multă insistenţă, Consiliului judeţean, după ce veţi studia toate firmele care 
lucrează pentru Consiliul judeţean sau pentru Apele Române.   

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 9 voturi 
Cine este împotrivă? – 4 voturi (Loghin L., Moldovan O., Pui S., Peti A.) 
Cine se abţine? -  6 abţineri (Bakos L., Benedek I., Mozes L., Balint S., Csegzi S., 

TorzsokS.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
 Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
 Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către S.C. Grand S.A., a terenului în 

suprafaţă de 20,18 mp aparţinând domeniului public al Municipiului Tîrgu Mureş, în vederea 
amplasării unei construcţii provizorii cu destinaţie comercială. 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor e pozitiv, îl supunem la vot. 
Cine este pentru? - 16 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 3 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 

     Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei Contractului de Asociere nr. 

301/30.09.2005 încheiat între Consiliul local municipal Tîrgu Mureş şi S.C. Contrascom Benţa 
S.A.: 
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Dl. consilier Sita: - comisiile au avizat materialul, are şi o anexă şi un plan de vânzări 
e ataşat la material. 

Dl. consilier Pui: - la acest proiect, contractul trebuia respectat sau eventual reziliat.  
Dl. consilier Sita: - faţă de ce am avut noi iniţial în mape, are o anexă şi un plan de 

vânzări. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? - 9 voturi 
Cine este împotrivă? – 6 voturi (Benedek I., Peti A., Torzsok S., Loghin L., Moldovan 

O., Pui S.) 
Cine se abţine?  - 4 abţineri (Bakos L., Csegzi S., Balint S., Mozes L.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins 
Dl. primar Florea: - am o rugăminte, daţi toată importanţa acestei discuţii, pentru că e 

simplu să spui că reziliezi sau faci altceva. Acum discutaţi de forţă de muncă, acum aţi omorât pe 
cineva. Trebuie discutat cu societatea, trebuie văzut ce înseamnă perioadă de criză, trebuie 
anticipat ce se poate face acolo pentru că pe primărie o interesează un singur lucru. Aţi văzut câtă 
coerenţă a existat în cartier ca infrastructură. Am reuşit să dăm la fiecare locuitor de acolo chiar 
internet la poartă. Acesta este modelul responsabil ca o autoritate să-şi deschidă cartiere de 
locuinţe, dar probabil au fost voci în consiliul trecut, probabil nu eraţi aici, când se spunea să se 
vândă loturile. Nu luaţi decizia, mai bine facem o şedinţă specială cu acest lucru, chemăm corpul 
constructorilor, arhitecţilor, să gândim împreună o variantă corectă şi apoi să luaţi o decizie vis-a-
vis de îmbunătăţirea, rezilierea, dar să avem soluţie mai departe. Neavând soluţie mai departe, e 
clar că va fi nefavorabil pentru Tîrgu-Mureş.  

Dl. consilier Bakos: - cel puţin două comisii din consiliul local şi mulţi dintre noi am 
discutat cu dl. Benţa vreo 4-5 ore, eu personal şi câţiva dintre colegi ştim care e miza şi într-adevăr 
nu ar trebui ca acest contract să nu se realizeze. Sunt nişte nuanţe de legalitate, de aspecte de 
ambalare a problemei. Nu cred că este în consiliu cineva  care ar dori ca acest cartier să nu se 
realizeze. Este vorba doar de a înţelege anumite cerinţe din partea constructorului care a investit 
foarte mult, am înţeles din discuţii că are 3 milioane de euro blocaţi în infrastructură fără ca să-i 
recupereze în viitorul apropiat  şi trebuie să înţelegem, în condiţiile actuale e ceva foarte grav, 
chiar şi noi care  decidem prelungirea acestui contract, trebuie să avem nişte argumente şi 
fundamentare legală. Şi eu sunt de acord, putem relua discuţia, suntem foarte aproape de final. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al 

Municipiului Tîrgu Mureş şi vânzarea directă a terenului în suprafaţă de 3.940 mp situat în Tîrgu 
Mureş, B-dul 1 Decembrie 1918. 

Dl. consilier Sita: - la acest material este varianta II propusă de comisia de buget. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

 Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? - 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 4 voturi  (Torzsok S., Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Cine se abţine?  - 3 abţineri (Bakos L., Benedek I., Mozes L.) 
Proiectul  de hotărâre a fost respins. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu altă 

destinaţie decât aceea de locuinţă precum şi repartizarea spaţiilor aflate în proprietatea 
municipalităţii: 

Dl. consilier Sita: - comisiile au cerut ca spaţiul în cauză să se prelungească termenul 
la 2 ani. 

Dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Dl. consilier Mozes: - este vorba despre art. 4. S-a scris în original. 
Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? -  2 abţineri (Loghin L., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind atribuirea cu titlu gratuit al unui imobil situat în Parcul 

Sportiv Municipal pentru Fundaţia Procardia: 
Dl. consilier Sita: - comisia de urbanism a propus ca acest material să se rediscute 

după aprobarea unui PUD pe întreaga zonă.  
Dl. consilier Torzsok: - aş dori să completez observaţia comisiei  în sensul de a avea o 

clauză suspensivă adăugată la hotărâre, pentru cazul în care prin PUZ-ul  care se va elabora, şi 
astăzi fixând o destinaţie punctuală vor fi contradicţii, cu un preaviz de 1 an, această firmă să iasă 
din amplasament. Nu putem acum bloca şi fixa cu un ţăruş, un punct dintr-un PUZ mare pe 25 de 
ani, care ne poate încurca peste 5 ani. 

Dl. consilier Sita: - propuneţi amânarea? 
Dl. consilier Torzsok: - nu amânarea, cu adăugarea unei clauze suspensive, ca în cazul 

în care municipalitatea după aprobarea PUZ-ului are interese în zonă, cu un preaviz de 1 an de 
zile, se desfiinţează sau se reziliază acest contract. 

Dl. consilier Pui: - dacă este pe 25 de ani şi se atribuie gratuit, aş ruga introducerea 
unui amendament potrivit căruia populaţia din Tîrgu-Mureş să beneficieze de gratuitate. 

Dl. consilier Sita: - puneţi-vă în locul cetăţeanului, faci o investiţie iar apoi nu încasezi 
nimic. 

Dl. consilier Pui: - eu am cerut amendamentul. 
Dl. primar Florea: - domnul Torzsok are dreptate. Tot parcul de acolo, cu cazarma 

care constituie o unitate, aproximativ 10 hectare, cuplat cu Parcul Municipal de dincolo, un pasaj 
sub calea ferată, reprezintă un tot unitar. Domnul Kikeli doreşte chestia ce o făcea el clasic, şi 
anume, sprijinirea bolnavilor cardiaci. Ca să ştiţi, domnule Pui,  totdeauna avea o manifestare de 
genul acesta, adaptarea inimii bolnave la efort şi avea mai mult o reprezentare altruistă. 

Are dreptate domnul Kolozsvari, dacă el vrea să-şi facă o investiţie acolo şi noi prin 
PUG, sau prin PUG e clară destinaţia care va fi, dar prin PUZ vor fi nişte obstacole, e clar că dacă 
nu se încadrează trebuie să renunţe la ea. Asta se doreşte o clauză prin care într-un an de zile să 
reziliezi. Dânsul a văzut locaţia de acolo, eu am oferit o variantă, prima dată am spus „nu te 
gândeşti mai bine la o şcoală unde într-adevăr nu intervine imediat PUZ-ul şi te poţi apuca 
imediat. Eu spun că e bună clauza. Domnule Pui, sunteţi liberal, vă rog să vă şi obişnuiţi cu gândul 
că munca este determinantă în evoluţia societăţii. V-o spun tranşant,  pentru că şi eu de multe ori 
sunt dispus la gratuităţi, dar aşa se şi respectă. Când îi dai gratis, aşa se şi respectă, gratis.  

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul d-lui Torzsok. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  3 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

241/05.07.2007 şi aprobarea noului Regulament de ridicare, transport, depozitare şi eliberare a 
vehiculelor staţionate neregulamentar, precum şi a celor fără stăpân sau abandonate, aflate pe 
domeniul public sau privat al Municipiului Tîrgu Mureş, a Caietului de sarcini şi Comisia de 
licitaţie: 

Dl. consilier Sita: - comisiile nu au avut observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Loghin L., Pui S., Moldovan O.) 
Cine se abţine? -  2 abţineri (Bakos L., Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
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Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Reactualizare Plan 

Urbanistic General Municipiul Tîrgu Mureş – etapa preliminară”, beneficiar Municipiul Tîrgu 
Mureş: 

Dl. consilier Sita: - la acest material avem o Notă a doamnei secretar care spune aşa: 
„la art. 2, anexa 1, art. 7 şi 8 nu sunt de competenţa Consiliului. Propun a fi înaintate documentele 
Primarului care este îndrituit de lege  să emită autorizaţii”. Este în regulă aşa? Bine. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  2 abţineri (Loghin L., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – studiu de amplasament pentru construire case de locuit, str. Voinicenilor, fn” – 
beneficiar Chiorean Alexandru Marcian: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate  de voturi. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – stabilirea reglementări pentru construire locuinţă cu regim de înălţime S+P+M, realizare 
accese auto şi pietonale, conformare arhitectural volumetrică, mod de ocupare a terenului, str. 
Sapei, nr. 15”, beneficiari Bucur Alexandru şi Bucur Mariana: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – studiu de amplasament pentru construire casă de locuit, str. Voinicenilor, fn”, beneficiari 
Conţiu Carmen şi Conţiu Claudiu Gigel: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – studiu de amplasament pentru construire clădire P+M, cu funcţiunea de locuinţă cu garaj 
auto, str. Branului, nr. 11”, beneficiar proprietar Mathe Istvan: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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 Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – studiu de amplasament pentru construirea două case de locuit şi garaje auto, str. 
Măcieşului, fn”, beneficiar Macavei Mircea: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

Zonal – modificare P.U.D. aprobat prin Hotărârea Consiliului local nr. 159/27.04.2006 pentru 
lotizare teren şi construire ansamblu rezidenţial str. Corneşti, fn” şi a Regulamentului local de 
urbanism aferent, beneficiari Morari Dan şi Morari Mirela: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de 

Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă unifamilială, realizare accese auto şi 
pietonale, conformare arhitectural volumetrică, mod de ocupare a terenului, str. Verii, fn”, 
beneficiar S.C. Silvana S.R.L.: 

Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului constitutiv  al  S.C. Oraş ştiinţific pentru 

cercetare şi informatică medicală S.A. 
Dl. consilier Sita: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Dl. consilier Pui: - cine sunt acţionarii? 
Dl. viceprimar Maior: - Consiliul local este acţionar unic şi avem nevoie de 5 membri 

în Consiliul de administraţie, şi vă spun care: dl. Kolozsvari, pentru că am discutat cu dânsul, cei 
doi viceprimari, d-na arhitect şef şi directorul economic. 

Dl. consilier Bakos: - dacă e consiliu de administraţie, oamenii respectivi sunt 
incompatibili. Cum nu avem membrii în C.A. nici la Energomur, Locativ, etc. din rândul 
consilierilor, cum să fie la firma noastră membrii în C.A. viceprimarii? Nu se poate. Nu ar strica să 
vedem şi statutul şi eventual să revenim. 

Dl. viceprimar Maior: - atunci,  dl. Racz şi vedem ulterior. 
D-na consilier Roman: - ulterior să stabilim comisia, important e să se constituie 

acum societatea. 
Dl. consilier Bakos: - când am făcut Asfamurul, am împuternicit pe dl. Racz şi pe d-na 

Kiss să facă formalităţile, urmând ca, consiliul local … D-na Cioban dacă este şi ne poate spune. 
D-na director Frandeş: - trebuie  să  studiez  legea. 
Dl. primar Florea: - lăsaţi-o pentru după pauză ca să ne lămurim. 
Dl. consilier Sita: - nu mai facem pauză, dar faceţi completarea pentru membrii în 

comisie, ulterior. Dacă cei doi viceprimari nu merg, puneţi alţii în locul celor doi viceprimari. 
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Dl. consilier Bakos: - domnule preşedinte, nu pot fi nici consilieri, nici viceprimari. 
Directori pot să fie. Cu menţiunea ca până când se fac formalităţile de înscriere, se nominalizează 
cei doi directori de la Direcţia tehnică şi d-na arhitect şef, urmând ca la prima şedinţă să se voteze 
consiliul de administraţie. 

Dl. consilier Pui: - nu este Actul constitutiv. 
Dl. consilier Sita: - este publicat pe site. Dacă s-a lămurit, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 
Cine este pentru – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 7 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S., Bakos L., Balint S., Peti 

A., Torzsok S.) 
 

Materiale în regim de  urgenţă 
 
Punctul nr. 1 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Listei rectificate de utilaje independente şi lucrările 

de investiţii din domeniul public propus a se realiza în anul 2012 din sursele proprii ale S.C. 
Compania Aquaserv S.A. Tîrgu Mureş. 

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? - 16 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 3 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Urmează o serie de materiale privind donaţii pentru căi de acces. 
Punctul nr. 2 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă totală de 1500 mp, din Tîrgu 

Mureş, str. Constantin Hagi Stoian în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la 
Mănişor Augustin, Mănişor Maria, Ciobanu Paul, Ciobanu Lucia Daniela. 

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă totală de 1.900 mp, din Tîrgu 

Mureş, str. Mărului în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Oprea Vasile şi 
Oprea Rafila. 

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 25 mp, din Tîrgu Mureş, 

str. Posada, în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Jakab Barna Robert şi Jakab 
Irma Tunde: 

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Punctul nr. 5 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă totală de 5.000 mp, din Tîrgu 

Mureş, str. Eden, în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Oltean P. Susana. 
Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Bakos L.) 
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi şi un vot împotrivă. 
Dl. consilier Bakos: - dacă-mi permiteţi un argument, tot aşa am procedat şi la o 

suprafaţă similară, acum poate că era urgenţă şi nu ne-am gândit, am avut câţiva metri pătraţi şi 
apoi ne-am dat seama că nu rentează să primim donaţia, terenul respectiv, era în pantă nu era de 
nici un folos. În speţa respectivă, eu nu ştiu ce facem  cu 5 mii de metri pătraţi de teren şi de ce ni 
să dă. Eu nu cred că e pentru drum. Ni-l cedează, nimeni nu e tâmpit, are 5 hectare şi ni-l dă.  

Dl. primar Florea: – un lucru minor, când ne-am întâlnit la Week-end  şi am petrecut cu 
o femeie şi efectiv am făcut-o să se simtă mândră că e din Tîrgu_Mureş, având o mare problemă 
pe cap, avea un teren de 6 mii sau 5 mii de metri şi l-a donat gratis Primăriei Tîrgu-Mureş, fără 
nimic în schimb; acum vreo 7 ani. Sunt oameni de genul acesta. 

Dl. consilier Bakos: - totuşi, de un teren de fotbal… 
Punctul nr. 6 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea dreptului de proprietate a unei cote părţi dintr-un 

teren în suprafaţă totală de 1.520 mp, din Tîrgu Mureş, str. Ion Vlasiu în proprietatea publică a 
Municipiului Tîrgu Mureş de la Moldovan Florin Cristian. 

Dl. consilier Sita: - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 7 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind achiziţionarea, în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, în 

tranşe, pe o perioadă de 3 ani, a unui număr de 1.782 unităţi locative în vederea implementării 
strategiei locale de dezvoltare în domeniul social şi asigurare de locuinţe pentru anumite categorii 
de persoane, prin procedura de licitaţie publică deschisă cu strigare. 

Dl. consilier Benedek: - este păcat şi urât că venim cu astfel de material înainte de 
alegeri cu câteva săptămâni. Noi, fracţia UDMR şi eu personal am susţinut, pentru că la clinică am 
asistenţi, medici tineri rezidenţi care fie nu au unde să locuiască şi o să plece din ţară, fie o să 
găsească o altă soluţie ca să rămână în Tîrgu-Mureş, pentru că din salariul pe care îl primesc, şi nu 
numai în sănătate e problema aceasta, din acest motiv nu pot accesa un împrumut de la bancă ca să 
cumpere o casă. Este o treabă mult mai serioasă decât să vi înainte de alegeri cu o lună, cu un 
astfel de material.  Regret acest lucru, discutăm de ani de zile de lucru acesta, este o mare nevoie 
de aceste apartamente şi acest studiu merita să vină mult mai repede. Cu regretul că vine în ultimul 
moment, totuşi susţin pentru că cunosc situaţia din Tîrgu-Mureş, cunosc situaţia celor care 
lucrează în sănătate, a celor care lucrează în învăţământ, şi vă spun încă un lucru. Eu am avut nişte 
dubii şi am făcut un mic studiu ca să văd ce părere au oamenii, toţi au spus că sigur, în condiţii 
avantajoase că accesăm nişte fonduri de locuinţe pentru că e o problemă mare care afectează nu 
numai tinerii, dar şi pe cei care sunt daţi afară din case. În aceste condiţii, propun să aprobăm, cu 
regretul că materialul pe care îl cerem de multă vreme, vine în acest moment. 

Dl. primar Florea: - vă înţeleg perfect şi dacă aş putea să vă ofer o soluţie sau cel puţin 
o idee a unor explicaţii. Să ştiţi că acest lucru pare legat de campanie. Nu vă faceţi probleme, 
campania se va derula, ne vedem de treabă în continuare. În schimb, domnule consilier Benedek şi 
cei care cunoaşteţi bine problema locuinţelor, să nu ezitaţi de a o vă asuma, ca şi un consilier al 
Tîrgu-Mureşului, în primul rând. Înainte de orice sunteţi medic şi un consilier al târgumureşenilor  
şi nu al formaţiunilor politice. Formaţiunile politice, din păcate, vor crea multă distorsiune, dar vă 
amintesc  ca să nu greşiţi, că această tergiversare a locuinţelor s-a datorat  în mod explicit luării 



  16

terenului de către Consiliul judeţean, care nici acum, cu ministru, cu consilieri ministeriali, nu a 
revenit, greşeala care a făcut-o Nicolăescu nici acum nu s-a rezolvat, Tîrgu-Muresul rămânând în 
situaţia de a nu avea terenuri pentru medici, cadre medii, ceea ce Consiliul local a dat o destinaţie 
la un moment dat, 2-3 blocuri în zonă. Părerea mea, votul de principiu vă va onora ca şi 
responsabilitate faţă de aceste familii, pentru că ideea care trebuie să o marcăm în oraş este foarte 
clară. Ne interesează fără ipocrizie. Mai mult, programul care l-am anunţat an fost chirie pe viaţă, 
cu o singură condiţie, să lucreze şi să fie în Tîrgu-Mureş. Acest lucru se înscrie în acest proiect, iar 
faptul că veţi avea posibilitatea să fiţi un judecător corect a ceea ce se întâmplă pe piaţă, nu vă 
obligă nimeni să achiziţionaţi, dar cel puţin o analiză a pieţei vă va da posibilitatea ca cel puţin pe 
5 ani de zile, cu toate cheltuielile, cu tot ce înseamnă dobânzi, cheltuieli suplimentare, să le 
prindeţi într-o exigenţă a unei evaluări corecte. Îmi iau eu toată responsabilitatea, dacă credeţi că 
nu veţi avea greutatea cuvântului dv. când veţi spune că, ca persoane şi consilieri luptaţi pentru 
interesul târgumureşenilor. Lăsaţi politicienii că ei au alte expresii la ora aceasta. 

Dl. consilier Benedek: - probabil că nu m-aţi înţeles. Noi am cerut acest lucru, ca să 
rezolvăm, că, pe lista de aşteptare, la ora actuală sunt vreo 2 mii de oameni. Dar nu atâta  este 
necesarul real. Este mult mai mare şi eu cunosc această problemă. Mie îmi pare rău, pentru că 
discutăm de doi ani şi acum materialul vine în faţa noastră, în regim de urgenţă, înainte de alegeri 
cu câteva săptămâni. Creează impresia că unii vor să tragă nişte puncte la alegeri cu acest material. 
E păcat, fiindcă e mult mai important pentru tineretul acestui oraş, să rămână în oraş ca să lucreze 
mai departe aici, fiindcă în ultimii 20 de ani populaţia oraşului a scăzut cu 40 mii locuitori. Dacă 
nu oferim posibilităţi ca să aibă unde locui şi munci, degeaba aşteptăm ca populaţia oraşului să 
crească.  

Dl. consilier Peti: - suntem în faţa unui material de interes larg pentru cetăţeni oraşului, 
nu aş dori să răsfrâng această discuţie la ideologii politice, dar totuşi aş dori să vă pun în discuţie 
încă două argumente şi principii. Eu nu cred că ţelul şi obiectivul nostru ar trebui să fie de a crea o 
societatea  de asistaţi în Tîrgu-Mureş. Interesul nostru este să le oferim posibilitatea de a avea 
acces la aceste locuinţe prin forţe proprii. Este un principiu. Sunt categorii de tineri care au 
achiziţionat locuinţe în rate, cu credit de la bancă, care nu pot dormi noaptea. Lucrează zi şi noapte 
să poată plăti ratele. Cu ei ce facem? După părerea mea, obiectivul nostru ar trebui să fie de a 
asigura locuri de muncă bine plătite în Tîrgu-Mureş, să aibă posibilitatea de avea acces la credite  
bancare şi să poată achiziţiona aceste locuinţe. Eu cred că am fost constructiv în acest consiliu 
local şi în 2009 şi 2010 am venit cu propunerea pe baza solicitării chiriaşilor din locuinţele ANL 
să le vindem lor locuinţele acestora, urmând ca banii proveniţi din aceste vânzări să-i reinvestim. 
Din păcate, atunci majoritatea colegilor nu au fost de acord cu această posibilitate. 

Al treilea lucru important este îndatorirea oraşului. Noi ne gândim la generaţiile viitoare 
care vor să aibă un trai decent aici la Tîrgu-Mureş, nu cred că putem să-i îndatorăm cu peste 100 
milioane de euro dintr-un foc, dintr-o decizie luată în cinci secunde. Dacă aţi făcut un calcul, 
1.784 unităţi de locuit cu suprafeţe  între 30 – 65 metri pătraţi şi un preţ mediu între 700 şi 900 
euro metru pătrat, rezultă 100 milioane euro. Vă întreb eu, de unde acoperim această cheltuială?  

Dl . consilier Moldovan: - înţeleg că deficitul de locuinţe raportat la cerere este destul 
de mare. Ceea ce vreau eu să întreb, oare nu ar fi mult mai important să abordăm o strategie în 
ceea ce priveşte construirea de locuinţe cu banii pe care îi alocăm cumpărării acestor locuinţe? Mă 
gândesc sub aspectul creării de noi locuri de muncă în ceea ce priveşte construirea acestor 
apartamente.  

Dl. viceprimar Maior: - referitor la construire, sau cumpărare, mai rămâne de văzut, nu 
ştiu cine ne dă 2 ani de graţie, 5 ani de cumpărare. 

 Vizavi de faptul că unii beneficiază sau nu, eu aş da timpul înapoi şi o să vedeţi că din 
consiliul local au mai beneficiat una sau două persoane, chiar prin hotărâre de consiliu, dar nu 
intru în detalii. 

În altă ordine de idei, aş dori să spun că există în Tîrgu-Mureş familii care efectiv stau în 
7 metri pătraţi. Ca să nu mai existe nicio problemă, am pornit de la ideea licitaţie cu strigare, 
deschisă. Nu s-a mai făcut aşa ceva şi nu ştiu dacă cineva  a mai făcut în România aşa ceva . 
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Vreau să reiau hotărârea, noi avem trei variante în faţă. Prima variantă care  a fost 
semnată de o parte din consilieri, la comisia de buget s-au făcut două menţiuni şi aş dori să fie 
înserate în hotărâre. La fel, să se meargă pe prima variantă plus art. 3 de la varianta 3, trebuie 
reînnoită comisia. Trei membri din comisie nu mai sunt consilieri şi trebuie înlocuiţi. 

Eu aş propune pe dl. Mozes, pe dl. Todoran şi pe dl. Fărcaş. Restul de la 400 până la 
1860,  rămân în tranşe egale pe 2013-2014. 

E adevărat că poate ar fi fost mai bine să fi venit din timp cu 2-3 luni înainte, dar am avut 
o comisie, ne-am întâlnit de 4 ori, am licitat, a fost dl. Buda care ne-am tot întâlnit şi nu a fost de 
acord.  

Deci, art. 3 şi art. 7 din varianta 3 să se treacă în varianta 1, plus ce a spus dl. Kolozsvari, 
lucruri care mie mi se par pertinente şi pot să rămână. 

Dl.  consilier Bakos: - mai am unele nelămuriri, starea de faţă care ne aflăm astăzi cu 
preţurile, o achiziţionare de 400 de locuinţe sau 1800, modifică piaţa, am încercat să parcurg şi 
caietul de sarcini, nu văd influenţa gradului  de îndatorare care din discuţiile cu d-na Kiss. 

Dl. viceprimar Maior: - lucru care ar fi trebuit să-l intereseze pe dl. Moldovan, prima 
întrebare era, cu ce ne afectează gradul de îndatorare? Cu nimic, pentru că nu cerem avizul 
comisiei de finanţe. Noi am făcut un pachet, să vină oricine, persoană fizică, juridică din Tîrgu-
Mureş şi să participe la licitaţie în jos, în care intră dobânzi, intră tot ce înseamnă credit, etc. în 
ceea ce priveşte gradul de îndatorare, este sub 40% faţă de cât este maximul lăsat. 

  Dl.  consilier Bakos: - nu ar fi stricat nici aici o eşalonare în continuare, iar de 
asemenea, nu ştiu în ce măsură acest proiect poate fi pus în aplicare fără rectificare bugetară. 

Dl. viceprimar Csegzi: - noi avem în mod constant această cerere de 1500-1800 de 
locuinţe, eu din anul 2000 încoace ştiu şi pot să vă spun că în audienţe 80% din cei care vin, vin cu 
probleme locative. Tocmai de aceea am insistat în cursul anilor ca prin programele ANL să  fim 
printre primii, să încercăm să ieşim din media naţională ca să avem locuinţe de dat unor categorii 
sociale. Pe de altă parte, intenţia de a cumpăra, construi, a face ceva de a scădea acest număr, 
întotdeauna a fost anunţată, pronunţată, nu numai în campania electorală, ci în cursul anilor. 
Ritmul acela de 400-500-600 de locuinţe pe an, cred că s-a spus aproape în fiecare şedinţă de 
consiliu, au fost alte încercări, fiind vorba de gradul de îndatorare, nu ne-a lăsat guvernul  ca să ne 
îndatorăm, că avem o hotărâre de consiliu care a însemnat  cumpărarea de 90 de locuinţe în 
cartierul Tudor şi nu s-a realizat, tocmai ca să nu se crească gradul de îndatorare. Pe de altă parte, 
există acea categorie care niciodată nu o să-şi cumpere locuinţă,  că nu va avea această 
posibilitate, cam 5% este acest număr în Germania. Vă spun date oficiale, nu sunt date luate din  
buzunar, într-o societate dezvoltată sunt 5% care nu au posibilitatea să-şi cumpere niciodată 
locuinţă, la noi acest procent sigur este mai mare, nu vă pot spune cât este, dar dacă în Germania e 
5%, atunci la noi putem dubla această cifră şi acest lucru este dovedit şi de număr de cereri care se 
depun anual la noi. Evident că procedurile vor trebui să fie foarte stricte, proiectul este conform 
legii actuale şi licitaţia este în jos, nu în sus. Este o diferenţă faţă de uzanţa de până acum. Eu, în 
12 ani am participat la o singură licitaţie cu strigare, când am vândut spaţiile de pe str. Bolyai, 
atunci am pornit de la o anumită valoare şi am obţinut până la sfârşit de 10 ori valoarea de strigare. 
Aici, dacă mergem în jos nu cred că se va înzeci această cifră, dar şansele de a scădea esenţial 
această valoare, există. 

Dl. consilier Sita: - consider că este un lucru atât de important, că nu mai are rost să-l 
amânăm. 

Supun la vot proiectul de hotărâre, prima şi cu cei trei completaţi. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 4 voturi (Loghin L., Moldovan O., Pui S., Peti A.) 
Cine se abţine? - 2 abţineri (Balint S., Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 4 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, ori ne asumăm o responsabilitate, ceea ce 

gândeşte Tîrgu-Mureşul astăzi, sau ne transformăm în nişte flaşnete politice. Iertaţi-mi cuvântul 
forţat, dar merită toată atenţia. Nu doreşte nimeni să-şi cumpere un apartament, decât un procent 
de sub 10%. În schimb, dacă noi, consiliul local, nu dăm un semnal clar că preocuparea tânărului 



  18

nu trebuie să fie locuinţa, pentru că atunci pleacă la Budapesta, Bratislava, Viena, Paris, şi stă 
liniştit că le dă în chirie, domnule Peti. Trebuie să le semănăm această nouă strategie a oraşului, în 
care oraşul să fie primitor cu tinerii săi şi atunci îi dai chirie pe viaţă dacă stă şi lucrează în Tîrgu-
Mureş şi nu transformi toată aceasta într-o afacere imobiliară. Asta nu a înţeles niciun ministru al 
lucrărilor publice. Dacă noi nu suntem în iniţierea unor schimbări de mentalitate, înseamnă că nu 
am înţeles nimic decât să cărăm după noi toate vestigiile trecutului. Tânărul trebuie să fie 
preocupat pentru altceva, nu locuinţa care să-l transforme într-un sclav, de la 25 de ani la 50 de 
ani, să-şi plătească o locuinţă care va deveni total improprie şi total neadaptată  la ceea ce va fi la 
50 de ani. Aceasta am spus-o, aţi fost de acord la un moment dat, primăria trebuie să-şi dezvolte 
un spaţiu suficient de manevră, încât să ţină piaţa imobiliară jos. Degeaba vinde locuinţe la tineri, 
adică îi transferi blestemul pe cap. Dacă şti că poţi să stai, la 50 îşi face casă şi până la 50 de ani îşi 
adună bani, dar ajutaţi-l până la 50 de ani. Dvs. vreţi să-i puneţi pe gât jugul. Asta să spuneţi cel 
care vă tot „trage cu cheia” vis-a-vis de acest lucru. Acesta este conceptul care cred că trebuie 
promovat în Tîrgu-Mureş şi care cred că trebuie să îngrijoreze într-un centru universitar în care 
lumea universitară nu poate să se şi formeze profesional, şi să-i dai bani să-şi cumpere locuinţă. E 
treaba oraşului. Dacă cereţi o graţie de 2 ani de zile şi punem într-un fond Escrow toţi aceşti ban 
din chirii, vă garantez că nu o să avem nicio problemă în rambursarea acestor credite care vor fi 
probabil pe 5 ani, cu toate costurile prinse în achiziţionare. Amintiţi-vă, nu eraţi aici, aceeaşi 
îngrijorare s-a manifestat  în consiliul local când  s-a pus problema achiziţionării autobuzelor. Iată 
că le-am plătit, e plătită ultima rată şi nu existat nicio problemă. Este o etapă care ţi-o asumi acum. 
După ce trece trenul şi o să devină Sîngeorgiul, Tîrgu-Mureş, probabil că asta doriţi unii. Fie dăm 
un semnal clar şi mediului de afaceri, şi tinerilor, nu v-am văzut cu atâta insistenţă când am 
semnat Memorandumul cu IBM şi nu mai putem de carele de televiziuni, să veniţi alături, decât dl. 
Csegzi şi dl. Kolozsvari, într-adevăr au fost câţiva. Ori gândim în termeni corecţi, ori dacă tot 
timpul rămânem tributari unor expresii politice, înseamnă că nu aţi înţeles nimic din ceea ce 
înseamnă funcţia de consilier. 

Vă mulţumesc că m-aţi ascultat şi pentru faptul că ştiu că majoritatea gândiţi altfel pentru 
istoria acestui oraş şi nicidecum pentru istoria unui partid. 

Dl. consilier Benedek: - domnule primar, a fost votat materialul. Vă rog să nu începem 
să facem. 

Punctul nr. 8 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  aprobarea prelungirii contractelor de asociere cu cluburile 

sportive pentru sezonul competiţional 2012 – 2013: 
Dl. consilier Sita: - cu menţiunea că acei 25% care am avut şi înainte amendamentul, să 

meargă pentru  echipele de  copii, juniori şi tineret. 
Dl. consilier Pui: - cum rămâne cu partea financiară, fiindcă nu apare nimic în proiect, şi 

care sunt sumele? 
Dl. consilier Sita: - d-na Kiss ne lămureşte, merg aceleaşi sume pentru anul acesta 

competiţional care este în derulare. 
Dl. viceprimar Maior: - corect. Dacă nici sumele nu le cunoaşteţi de atâţia ani de când 

le votaţi în fiecare an, înseamnă că ai stat de pomană aici. 
Dl. consilier Benedek: - am nişte nelămuriri. Sunt anumite consilii de administraţie,  cu 

acei care am făcu contractul, care cheltuiesc bani publici şi acele consilii de administraţie, de fapt 
nici nu există. Trebuie să ne gândim că dacă mai facem colaborare cu acele secţii sportive, dar 
care nici nu ne invită şi din partea noastră, dacă vrem să jucăm cinstit, contractul trebuie onorat, că 
altfel, apar nişte voci că cheltuim mult. 

Dl. consilier Sita: – trebuie atenţionaţi,  dacă sunt consilieri numiţi în consiliile de 
administraţie, măcar atât, să-i invite. 

Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 14 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
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(Nu au votat d-nii consilieri Bakos L., Mozes L.) 
Punctul nr. 9 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută pentru o 

delegaţie din partea Consiliului local municipal Tîrgu Mureş, cu ocazia deplasării la 
Zalaegerszeg/Ungaria, în perioada 10 – 13 mai 2012. 

 
Dl. viceprimar Csegzi: - sunt Zilele Zalaegerszeg, acum avem şi un proiect comun cu 

dânşii, de fapt cu 4 oraşe, încă 3 înfrăţite cu dânşii, acum fiind campanie, nu ştiu dacă mă duc eu 
sau merge altcineva.  

Dl. consilier Sita: – supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? -  2 abţineri (Loghin L., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 10 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea proiectelor culturale care 

vor începe în perioada 01.05.2012 – 15.06.2012. 
Dl. consilier Sita: – supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? -  3 abţineri (Loghin L., Moldovan O., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 11 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acceptarea constituirii unui drept de servitute de către S.C. 

Seracom S.A. în favoarea Municipiului Tîrgu Mureş, asupra imobilului, fond aservit, situat în 
Tîrgu Mureş, judeţul Mureş, înregistrat în C.F. nr. 127589 Tîrgu Mureş, nr. CF vechi 90463/N, nr 
top 4694/1/1/1/1/1/4/1/2/3/2, constând în teren intravilan în suprafaţă de 138 mp. 

Dl. consilier Sita: – supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 12 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 9 mp din totalul de 574 mp 

din Tîrgu Mureş, str. Eden, în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Pop Vasile 
Daniel şi Pop Marcela Maria. 

Dl. consilier Sita: – supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? -   
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 -  regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind scăderea tarifelor pentru serviciile de transport public local de 

persoane 
Dl. consilier Sita: – dacă sunt observaţii la acest material? 
Dl. consilier Peti: - este un lucru  foarte fericit când reducem preţurile la anumite 

servicii, sper ca târgumureşenii să fie receptivi la această posibilitate şi să utilizeze în mai mare 
măsură mijloacele de transport în comun. Menţiunea mea ar fi, noi, după părerea mea, legal nu 
putem deconta un număr fix de călătorii, noi putem deconta un număr maxim de călătorii, decontat 
pe călătorii efectiv efectuate. Eu propun următorul lucru, completarea cu art. 3: „din data de  
_____ (propuneţi dv.), decontările se vor face pe călătorii concret efectuate pe baza unei 
înregistrări electronice, sistem care va fi achiziţionat din fondul de investiţii sau fondul de rezervă 
al societăţii”. 
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Dl. viceprimar Maior. – sunt de acord cu art. 3. Hotărârea intră în vigoare în data de 1 
mai 2012, iar societatea SC Transport Local, Asocierea, se obligă ca până în luna septembrie să 
vină cu altă propunere de hotărâre de consiliu care să includă în autobuze acel sistem de ticheting 
care să poată gestiona acele bilete sau transporturi, de câte ori urcă sau coboară din autobuz. E 
bine aşa, domnule Peti? Intră în vigoare de acum, dar până în luna septembrie se obligă să intre cu 
acel sistem de ticheting. Decontările se fac până în luna septembrie, conform actualei hotărâri, din 
1 mai 2012. 

Dl. viceprimar Csegzi: - mai în glumă, mai în serios, să facă acum Transportul local  
investiţii în tot felul de sisteme electronice, când nu are autobuze, mi se pare curios. Eu am mai 
spus în urmă cu 2 luni de zile şi revin asupra ideii, până în luna septembrie avem cu cine colabora 
pentru studii de fezabilitate-prefezabilitate şi trebuie transportul local gândit din rădăcini, 
modernizat şi făcut un proiect pe un termen de 2-3-4 ani, de modernizare şi regenerare a 
transportului urban. Eu cer cu insistenţă ca să vină societatea respectivă, asocierea,  

Dl. viceprimar Maior: – al treilea punct, hotărârea intră în vigoare din 1 mai, dar 
societatea se obligă ca ultim termen până în luna septembrie, să vină cu acel plan şi cu propuneri 
în ceea ce priveşte noul sistem şi de monitorizare, de ticheting şi de promovare a timpului în 
staţiile de autobuz. Corect, noul sistem. 

Dl. consilier Sita: - supun la vot. 
Cine este pentru? - 18 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Benedek I.) 
Vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă. 
Dl. consilier Benedek: - propun pe dl. consilier Kolozsvari Zoltan. 
Dl. consilier Sita: - dacă nu mai sunt alte propuneri, supun la vot propunerea care s-a 

făcut. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine  se abţine? –  
În unanimitate a fost ales dl. consilier Kolozsvari Zoltan preşedinte al şedinţei viitoare. 
 
Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Locativ SA 
 
Dl. Moldovan Ovidiu:  - avem un material referitor la înfiinţarea S.C. Oraş ştiinţific 

pentru cercetare şi informatică medicală S.A. 
Se propune alocarea unii birou din sediul Locativului pentru această societate, ca şi sediu 

social. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 8 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 2 abtineri (Loghin L., Moldovan O.) 
Hotărârea A.G.A. a fost adoptată cu 8 voturi pentru si 2 abtineri. 
 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a consiliului local se 

încheie. 
 

 
dl. consilier Sita Ioan – preşedinte de şedinţă _______________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş _____________ 


